
L’ÚS DELS PASSATS 

 

Els temps de passat més usuals són aquests: 

PASSAT PERIFRÀSTIC (VERB ANAR en present + INFINITIU del verb que volem utilitzar) 

VAIG  treballar 

VAS         “ 

VA           “ 

VAM*     “ 

VAU*      “ 

VAN        “ 

 

* Aquestes formes no són exactament igual que en present: vaig, vas, va, anem, aneu, van. 

 

PASSAT PERFET (VERB HAVER en present + PARTICIPI* del verb que volem utilitzar) 

HE       treballat 

HAS          “ 

HA             “  

HEM “ 

HEU “ 

HAN “ 

El participi dels verbs regulars acaba en –AT (verbs acabats en –ar); -UT (verbs acabats en –er 

o –re); o –IT (verbs acabat en –ir). També hi ha altres terminacions (verbs irregulars): 

-GUT (begut, conegut, vingut, tingut, plogut, caigut, rigut...) 

-ÈS (pres, encès, entès...) 

ALTRES ACABAMENTS: obert, omplert, vist, nascut, escrit... 

 

En aquests dos casos l’acció està acabada, però si és més lluny del present (utilitzarem passat 

perifràstic) i si és més a prop del present (utilitzarem passat perfet). 


